
 
 

 הסביבה בגליל המערביארגון פעילי איכות החיים ו –קיימא 
 פייסבוק: "קיימא בגליל המערבי"  kyama.be: אינטרנט אתר

 16.9.14פגישת קיימא פרוטוקול 

, אהרון שריף, עידן רז, שונפלד  צור, בת'-יובל אלון, אמיר שריף, יהודה פלד, דוד בן נוכחים:

טל חמי, אלישע דביר, תום פישר, לירון שפירא, רותי מכלוף, רחל כרם, נימי לנגר, 

 דביר לנגר.

 גלריית המכבסה, גשר הזיו מיקום:

 

 רכזת חינוך סביבתי במועצה אזורית מטה אשר. –היכרות עם רותי מכלוף  .1

בתפקידה יושבת בתוך המחלקה לאיכות הסביבה. סקרה כמה יוזמות סביבתיות 

 חזור במקור ועוד.ישהמועצה לקחה בהם חלק: גינות קהילתיות, מ

 

משרד להגנ"ס ובזמן האחרון יש פחות תקצוב לסעיף הסבירה כי התקציב הוא מה

הקהילה. רוב התקציב מתייחס להסמכה של בתי ספר ירוקים, פרק מסוים וקטן 

גבאי הוריד לאחרונה את כל הפרק של לשעבר לקהילה ולחינוך לא פורמאלי. השר 

הקהילה. רותי אמרה שהציבה תנאי כי היא מוכנה לגשת לנושא של תקציבים 

רק אם יוקצה סכום לפעילות בקהילה. מציינת שיש המון יוזמות בתחום הפורמאלי 

 בשטח במרחב מטה אשר.

 נעשה בעבר קורס של יוזמות סביבתיות במטה אשר בהובלתה.

 

 פעילות בתחום החינוך הפורמאלי:

גנים ירוקים )שימוש חוזר, יציאה לטבע, הכרה של מגוון  16יש היום במועצה  -

 ביולוגי(.

יש צוות שעוזר  –יש מפקחת שמקדמת הקמת חורשות קהילתיות )גינה ביער(  -

 לזה.

 המועצה קידמה בתי ספר ירוקים. -

 עידוד להשתלמויות מורים. -

 קיים פורום של מורים לקיימות. -

 

 פעילות בפן הקהילתי/יישובי:

אנשים שרשומים כפעילי איכות סביבה. בכל שנה נעשה  100קיים מעגל של  -

שנים במועצה( משתדלת לא להביא דברים  5ז שהיא בתפקיד )מפגש אחד. מא

 משעממים למפגשים. במפגשים האחרון התארגות קיימא הוצגה לפעילים.

 ההרצאה הקרובה תהיה דצמבר. מתוכנן סיור.

 קבוצות: 2מפגשים ו המטרה שמתוכו יצאו  4-5מתוכנן קורס של  2017בינואר  -
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 קבוצה אחת לנושא החופים.

 לנושא שטחים פתוחים שיתעסק בפסולת, שריפות וכו'.קבוצה שנייה 

 הרעיון להקים "מתמיד ירוק" / "משמר אזרחי ירוק".

 

. יש הרבה מקטרגים ויש 2012המועצה התחילה מהלך של הפרדה במקור בשנת 

גם הרבה תומכים. קיים חוסר תמיכה מצד המשרד להגנת הסביבה. זה פרויקט 

שנים כדי לעשות שינוי התנהגותי וגם פיסי. היום ממשיכים במהלך ובאופן  3-שניתן ל

 תי היישובים ולהסביר.להיכנס לב –סיזיפי ממשיכים לעשות בקרות ומערך נוסף 

 

 

 הצעות לשיתופי פעולה עם התארגנות קיימא:

 מציעה להתחבר עם מרכז צעירים אכזיב )מירב בן שימול(. -

 מבחינה הדדית. –להפיץ מידע הקשור לנושאי סביבה  -

 רחל מציעה להגביר את המודעות הסביבתית לבכירי המועצה. -

ר עצמאות ואפשרות יובל מציע לחזק את פורום הפעילים, לאפשר לו יות -

 להמליץ בפני המועצה. יש יותר מקום לדיאלוג.

תום מציע להכניס פעילות אקטיביסטים לתוך בתי הספר כולל מפגשים עם  -

חברי קיימא. כמו כן, לקיים ביחד אירועים משותפים שתומכים בפעילויות 

 סביבתיות חיוביות במרחב )דוגמת הכרזת שמורת טבע לאחרונה(.

יים שותפות של הציבור בכל מהלך שהמועצה מוציאה לפועל. יהודה מציע לק -

כמו כן, מציע לקיים תכנית ארוכת טווח, בינונית וקצרה והעלאת מודעות 

 סביבתית של כלל האוכלוסייה.

לירון מציע לעשות שולחן עגול בעניין חינוך יחד עם איגוד ערים, רט"ג, בית ספר  -

לקרן שטחים פתוחים לתכנית אב  שדה וגליל ומל"ש גליל מערבי. להגיש בקשה

לאיכות סביבה. חושב שיש מיקום של שילוב של חינוך והמאבקים הקיימים 

 לשתף את התלמידים בדילמות. –באזור 

 

 :מפגש עם רותי מכלוף סיכום

רכז את עיקרי הדברים של קיימא )יובל ותום לעת עתה(  נ מציע שהצוות המצומצם 

צה ועם רותי מכלוף בהקשר חינוכי הסברתי. שעלו בנושא שיתוף פעולה עם המוע

קיימא  רואים   למועצה. בתאום עם רותי לאחר גיבוש הדברים תצא פנייה מסודרת

 .. מודים לרותי על שהגיעה לישיבת קיימאחשיבות בדיאלוג עם רותי  והמועצה

 



 
 

 הסביבה בגליל המערביארגון פעילי איכות החיים ו –קיימא 
 פייסבוק: "קיימא בגליל המערבי"  kyama.be: אינטרנט אתר

 אכזיב –כביש ראש הנקרה  .2

תהיה ישיבת וועדה מקומית לתכנון ולבניה שם עולה עניין  18.9-לירון מעדכן שב

כביש הפטרול. לירון קיבל הבהרה כי לא יעלו לדיון נושאים אחרים מלבד מה 

 שהוסכם עליו בפגישה יחד עם נציגי הסביבה וקיימא. 

 

בצד המזרחי של כביש  יש מחלוקת בתוך חברי קיימא לגבי הצבת הבולדרים

 הפטרול.

יש שחוששים שהצבת הבולדרים תגרום בפועל ליצירת פקקי תנועה בשל עצירות 

לפריקת ציוד. חושבים שכל עוד הכביש פתוח לרכבים, צריך לאפשר חניה לאורכו, 

בנוסף למגרשי חניה מסודרים. מצד שני, חלק מהפעילים תומכים בהצבת 

רונות שגובשו בתכנית חזית הים, להפרשת כצעד המקדם את העק –הבולדרים 

 שימושים.

 צים מסודרים ללא בולדרים לפריקה ועצירה זמנית. עלתה אפשרות לעשות מפר

 ג."הרטוסוכם שהדבר יועלה בפני  השולחן העגול  שמתגבש עם המועצה 

 

לירון מציע להביא לתכנון את המעבר מהמצב הנוכחי לתכנית חזית הים. אפשר 

 בר בשלבים, לא לבצע הכל במכה אחת.לתכנן את המע

 

סוכם והוסכם ע"י כולם כי קיימא צריכה לסמן כיעד את קידום תכנית חזית הים. דרך 

המלך היא להקים מנהלת חופים, או מנהלת חזית הים ולהתחיל לעבוד בצורה 

סדורה. הנושא עלה בפגישה האחרונה עם המועצה. יש מקומות בישראל שככה זה 

הלת עושה תכנית איך מגייסים את המשאבים, איך עושים הסברה עובד. אותה מנ

 לציבור ומקדמת את תכנית חזית הים.

 

מדבידוביץ פגישה ספציפית לחשיבה על הנעת תכנית חזית  שיודה יבקש הוחלט 

 הים.

 

  -חג בצת .3

להשג המדהים של  פעילי ותושבי האזור  ביום השנה -סוכות  בתקופתכבכל  שנה 

נחגוג את חג בצת. ארוע חברתי הסברתי. השנה   ,ופש בצתבמניעת כפר הנ

במלאות חמש שנים הכוונה לארוע יותר גדול ומשמעותי שיהווה גם מעין הכנס 

 -כבר הוקם ) מאהלים של חבורות האזור כליל, -השנתי של קיימא.  מתוכננים

 עברון ואולי גשר הזיו מוזמנים לבקר( -משמש גם כמאהל הסברה כבר עכשיו    
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)כביש פטרולים, רעיון  פאנלים מעגלי שיח בנושאים שעל הפרק  אכזיב,  בצת .עוד..

)שרה אוחיון?(, סדנאות,  כה ביולוגית ימיתר, הדלי אף מחצבהוואשומרי החוף( 

וף, חידון הח-ות וכדורעף חופים, ה"תשבצת"למק 3ספורט ימי וחופי, אליפות בצת ב 

יובל לוקח על עצמו לרכז הפקה אך צריך  .ועוד.. ארוחות משותפות, חפלה לילית

 עזרה. מישהו?

בעייתי השנה  מכיוון שיוצא מאוחר והמזג אוויר  בדרך כלל סוכות אך קצת -תאריך

הודעה  .לאוקטובר 17ו  16לא יציב. בכל זאת נבדקת האפשרות של חג ראשון 

 סופית בקרוב.

 עדכונים בנושא מאבקים נוספים: .4

צובר תאוצה. יש מחלוקת בין הפעילים לגבי ההמשך.  : המאבקמחצבה א. 

ראש המועצה מנסה להקים צוות משותף שיוביל את המאבק ולתת חסות 

למועצה, כך המאבק יהיה בהנהלתו )בערך(. יש כאלו שתומכים במהלך, אך 

יש פעילים שמצדדים דווקא בפעילות אזרחית שמקיימת שיח עם הרשות אך 

 לא תלויה בה.

יש אביגדור יצחקי, יו"ר המועצה הארצית לתכנון ולבניה, מגיע  29.9בתאריך  

 לפגישה בגליל.

 

עלה  : הודפסו פליירים לחלוקה ביישובים. מתבקשים לעזור בחלוקה.אכזיב ב. 

 גם הרעיון  שפלאייר דומה של קיימא יחולק בהמשך בישובים.

 

 

 סיכם: תום פישר

 


